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Valtuustoaloite: Valtuustoryhmien käyttöön Teams-kokoukset

184/01.012/2020

KH § 189

Selostus:  Lea Sairanen on 30.3.2020 valtuustossa tehnyt seuraavan valtuusto
aloitteen:

  "SAVONLINNAN KAUPUNGINVALTUUSTON
VALTUUSTORYHMIEN KÄYTTÖÖN TEAMS-KOKOUKSET

  ALOITEEN SISÄLTÖ
  Suomessa on koronavirusepidemian (Covid-19) synnyttämät

poikkeusolot. Poikkeusolojenkin aikana tulee kunnallisen
päätöksenteon jatkuminen turvata luottamushenkilöiden terveyttä ja
turvallisuutta riskeeraamatta. Lautakuntien ja kaupunginhallituksen
kokouksia on jo toteutettu sähköisinä Teams-kokouksina.
Valtuustoryhmienkin toiminta pitää turvata ja sen tueksi tulee
kaupungin hankkia välittömästi ryhmäpuheenjohtajille ohjelmat ja
oikeudet järjestää Teams-kokouksia. Teams-kokoukset ovat
Savonlinnan kaupungin hyväksymä tapa sähköisen kokouksen
pitämiseen, joten on järkevää, että myös ryhmäkokoukset voi
järjestää samalla tavoin. Teamsin käyttö ryhmäkokouksissa myös
harjaannuttaa luottamushenkilöitä kyseisen ohjelman käyttöön.
Savonlinnan kaupunki voi tukea tällä tavoin valtuustoryhmien
toimintaa. Kuntalaissakin on pykälä valtuustoryhmän toiminnan
tukemisesta (Kuntalaki 4 luku, §19)."

  Valtuustoaloitetta on valmisteltu ja valmistelun perusteella on laadittu
liitteen A mukainen selvitys.

  1.5.2020 on tullut väliaikainen kuntalainmuutos voimaan, koskien
sähköisiä kokouksia. Määräaikainen laki on voimassa 31.5.2021
saakka. Kyse ei ole pysyvästä ratkaisusta.

  Kaupunginhallitus on päättänyt sähköisistä kokouksista 23.3.2020 §
118 seuraavasti:

  "Kaupunginhallitus päättää ottaa hallintosäännön 5 luvun 11 pykälän
mukaisen sähköisen kokouksen käyttöön 24.3.2020 lukien siten, että
kokous järjestetään esimerkiksi Teams- tai Skype-kokouksena, tai
muulla vastaavalla työkalulla."

  Teams-sovelluksen käyttöönoton perustelut käyvät ilmi liitteessä A.

  Selvityksen mukaan Office 365 -lisenssin hankinta tulisi maksamaan
51 valtuutetulle 6.579 euroa vuodessa. Yhdenvertaisuuden vuoksi
O365-lisenssi tulisi hankkia kaikille valtuutetuille eikä vain
valtuustoryhmien puheenjohtajille, koska valtuustoryhmien



puheenjohtajat eivät ole kaupunkiin nähden erillinen toimielin.
Atk-palveluiden talousarviossa ei ole tällaiseen lisäkustannukseen
varauduttu. Kaupungin palveluksessa olevien käyttäjien
O365-lisenssi sisältää kaikkien Microsoftin Office-tuotteiden
käyttöoikeuden ja sisältyy atk-palveluiden toimialoilta perimään
kuukausiveloitukseen, jolla atk-palvelut kattavat toimintakulunsa.
Lisenssien luovuttaminen ulkopuolisille olisi tuotteen jälleenmyyntiä,
johon kaupungilla ei ole lupaa. Lisenssien hankinta ja
valtuustoryhmien Teams-kokousten pitäminen edellyttäisi myös
atk-tuen järjestämistä kokousten ajaksi. Nykyisellä
henkilöstöresurssilla tämä tuen järjestäminen ei ole mahdollista.

  Edellä mainittujen lisäksi asiassa tulee huomioida myös
tietoturvallisuus. Savonlinnan kaupungin O365-lisenssin antaminen
luottamushenkilöiden käyttöön tarkoittaisi, että valtuustoryhmien
kokoukset järjestettäisiin kaupungin O365-ympäristön
Teams-alustalla, joka voi sisältää tietosuojan alaista aineistoa.
Käyttöoikeuksien rajaaminen aukottomasti ulkopuoliselta
käyttäjäryhmältä muodostaa tietoturvariskin.

  (valmistelu: hallintojohtaja-kaupunginlakimies Aki Rasimus puh.
044-4174041, tietohallintopäällikkö Kari Raatikainen puh. 044 417
4023)

Kaupunginjohtajan esitys:
   Kaupunginhallitus päättää merkitä selvityksen tiedoksi ja ettei

valtuustoaloite aiheuta toimenpiteitä sekä merkitsee
valtuustoaloitteen käsitellyksi.

Käsittely:  Sanna Metsälä teki esittelijän esityksestä poikkeavan Seija Puputin
ja Eero Piirosen kannattaman esityksen: "Esitän, että asia
palautetaan uudelleen valmisteluun. Kaupungin on kehitettävä
etätyöskentelyn mahdollistavia välineitä ja palveluja myös
luottamushenkilöiden osalta etenkin näin poikkeusolojen aikaan ja
lähitulevaisuutta varten."

  Puheenjohtaja totesi, koska oli tehty kannatettu esitys asian
palauttamisesta uudelleen valmisteluun oli asiasta äänestettävä.

   Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä asian jatkamisen puolesta
annettiin 6 jaa -ääntä (Backman Anja, Kristiansson Olli-Pekka,
Kukkonen Juha, Makkonen Aila, Stenberg Eija ja Torikka Kirsi ) ja
asian uudelleen valmisteluun palauttamisen puolesta 5 ei -ääntä
(Kosonen Lauri, Metsälä Sanna, Piironen Eero, Puputti Seija ja
Suomalainen Tuukka).

  Puheenjohtaja totesi, että asian käsittely jatkuu.



 Päätös:  Puheenjohtaja totesi kaupunginhallituksen hyväksyneen
kaupunginjohtajan esityksen.

Tiedoksi:  Lea Sairanen
  Tietohallintopäällikkö
  Kaupunginvaltuusto


